
 
16. oktober 2018  EM2018/52-53-54-55 
           

Til disse forslag:  

Pkt. 52 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at fremsætte forslag om ophævelse af 
§ 20, stk. 4, i Inatsisartutlov om alkohol, således at det bliver muligt for unge mennesker under 18 år at 
gå på café med hinanden efter klokken 20 og drikke en kop varm kakao, en sodavand eller lignende.  

(Medlem af Inatsisartut Malene Vahl Rasmussen, Demokraterne)  

 

Pkt. 53 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om at pålægge Naalakkersuisut at fremsætte forslag til ændring af 

Inatsisartutloven om alkoholi, således at butikkernes salg af alkoholholdige drikke mandag til lørdag må 
finde sted fra kl. 10 til kl. 20. 
(Medlemmerne af Inatsisartut Justus Hansen og Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne)  

 

Pkt. 54 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at fremsætte forslag til ændring af 
Inatsisartutloven om alkohol, således at lovens forbud mod enhver form for reklamer for alkoholholdige 
drikke enten ophæves eller erstattes af et mindre vidtgående reklameforbud.  

(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne)  

 

Pkt. 55 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at fremsætte forslag om ophævelse af 
§ 28 i ”Inatsisartutlov om alkohol”, således at alkohol ikke skal afskærmes fra andre varer i butikken  

(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne)  

 

Jeg vil først starte med, at takke forslagsstillerne Randi V. Evaldsen, Justus Hansen og Malene V. 

Rasmussen for deres fremlagte forslag.  

 

 

Når vi diskuterer alkohol, så er der snarere blevet en vane for os, at medtage alle de små støvfnug 

der ligger uset i hvert et hjørne. Endda er det måske gået hen og blevet et af de mere yndede 



 

diskussionsemner. Taknemmelige er vi da også for, at vi har ytringsfrihed og ret til at have vore 

egen holdninger. Nu er alle vi mennesker jo når det kommer til stykket forskellige og vi har 

forskellige point of views og forskellige forståelsesrammer. Det må man da også have respekt for 

og derfor er det vigtigt at huske, at der altid findes en måde at møde hinanden på, som vi så vil 

kunne få udbytte af. 

 

Nu er der gået et år siden den nye alkohollov trådte i kraft og det er allerede blevet tydeligt for os, 

at loven skal tilpasses og at der endda må tilføres nogle justeringer. 

 

Uden at gå i detaljer på hvert eneste forslag, vil vi fra Siumut foreslå, at alle forslagene 

videresendes til udvalget til seriøs drøftelse, selvfølgelig skal Naalakkersuisuts svar også 

medtages. 

 

Med disse bemærkninger og efter nøje at have drøftet forslagenes forskellige synsvinkler, mener 

vi, at det må være mere passende, at Erhvervsudvalget behandler disse forslag, selvfølgelig kan 

Familie og Sundhedsudvalget også medtages. 

 

Laura Táunâjik, Siumut  


